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                    When considering the preference for redistribution at the individual level, the first thing we notice is that people with lower incomes are the ones who say they would like a greater redistribution of income. But the way people look at income in general also plays a crucial role. Indeed, if someone thinks that income reflects more luck than effort, then they will tend to support a higher redistribution. What empirical studies tell us is that demands for redistribution reflect both individuals’ self-interest as well as their concern for distributive justice. It should nevertheless be pointed out that the intensity of this concern may vary greatly from one country to another. More precisely, the study by Corneo (2001) showed that people from countries with high income redistribution, such as former West Germany, are characterized by a greater concern for distributive justice than people in low redistribution countries such as the United States. Given this, understanding the role of the cultural environment in the development of individual preferences is crucial to an understanding of demands for redistribution and, by extension, the diversity of redistributive policies in democracies, as illustrated in the table below. In this regard, the conclusion by Luttmer and Signal (2011) that immigrants from countries with a strong preference for redistribution continue to support a higher redistribution in their host country than do natives is decisive. It thus seems not only that the intensity of a person’s concern for distributive justice depends on the environment in which they are raised, but also that this no longer varies after reaching adulthood. [First paragraph]
                

                            
                    Lorsqu’on étudie la préférence pour la redistribution au niveau individuel, on observe en premier lieu qu’une personne se déclarera d’autant plus favorable à la redistribution des revenus que son propre revenu est faible. Mais la perception que l’on a des revenus en général joue également un rôle crucial. En effet, si une personne pense que les revenus reflètent plus la chance que l’effort fourni, alors elle aura tendance à soutenir une plus forte redistribution. Ainsi, ce que révèlent les études empiriques c’est que les demandes de redistribution reflètent autant l’intérêt propre des individus que leur préoccupation pour la justice distributive. Il convient néanmoins de souligner que l’intensité de cette préoccupation peut varier fortement d’un pays à l’autre. Plus précisément, Corneo (2001) montre que les individus des pays ayant une forte redistribution du revenu, comme l’ex RFA dans son étude, se caractérisent par une préoccupation pour la justice distributive plus forte que les individus des pays à faible redistribution tels que les Etats-Unis. De ce point de vue, comprendre le rôle de l’environnement culturel dans le développement des préférences individuelles revêt un caractère crucial si l’on veut comprendre les demandes de redistribution et, par extension, la diversité des politiques redistributives dans les démocraties, comme illustré dans le tableau ci-dessous. A cet égard, le résultat mis en évidence par Luttmer et Signal (2011) montrant que les immigrants originaires de pays à forte préférence pour la redistribution continuent à soutenir une plus forte redistribution dans leur pays d’accueil (que les autochtones) est déterminant. Ainsi il apparaît non seulement que l’intensité de la préoccupation pour la justice distributive dépend de l’environnement dans lequel on a été élevé, mais aussi que cette dernière ne varie plus lorsqu’on atteint l’âge adulte. [Premier paragraphe]
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